
[alleen het gesproken woord telt] 

Geachte voorzitter, 

Beste raadsleden, 

Beste dames en heren die mee ons Omgevingsbeleid maken, 

Minister Zuhal Demir laat zich verontschuldigen maar zendt u haar 

groeten; bovendien vaardigt ze me af om kort enkele beschouwingen 

mee te geven en goede wensen over te maken. 

Zoals we gehoord hebben is de Minaraad al een heel oude 

adviesraad. Een volledige generatie van het milieu‐ en 

omgevingsbeleid is mede vorm gegeven door het denk‐, agenderings‐ 

en advieswerk van jullie Minaraad.  

In de eerste plaats wil de minister meegeven dat ze de Minaraad een 

belangrijke adviesraad vindt, niet alleen omdat die adviesraad zo oud 

en eerbiedwaardig is, maar ook en vooral omdat hij een belangrijk 

deel van de bevoegdheden bestrijkt die voor de minister aan de orde 

zijn, en daarin problemen pleegt aan te kaarten en oplossingen 

pleegt aan te brengen. Jullie geven met name advies over alle 

betekenisvolle kwesties en wettelijke initiatieven in ons 

omgevingsbeleid – ruimtelijke ordening uitgezonderd, omdat de 

SARO dit aanpakt … maar inclusief waterbeleid, materialenbeleid, 

natuurbeleid, enz. Jullie geven advies bij de belangrijkste 

ontwikkelingen in het klimaatbeleid. En jullie geven advies in verband 



met alle energiebeleid – dit weliswaar in complementariteit met de 

SERV. 

Maar hoe ziet de minister dit adviesbereik – wat is nu onze visie over 

deze bevoegdheden? Onze visie is dat Vlaanderen een welvarende 

regio is, en dat een geslaagd omgevingsbeleid, in de brede zin, een 

essentiële factor is om deze welvaart te behouden en om de Vlaamse 

maatschappij verder te ontplooien.  

De minister wil dan ook zorgen voor een betere leefomgeving voor 

de burger, en voor een duurzaam kader om maatschappelijke 

ontwikkelingen te laten plaatsgrijpen. Zonder een effectief, efficiënt 

en gedragen omgevingsbeleid in Vlaanderen is het immers eigenlijk 

bijzonder moeilijk om fier te zijn op het Vlaamse project. 

 

Dames en Heren,  

Om dit algemeen doel te bereiken hebben we nood aan een snellere 

en beter afgewogen besluitvormingsprocessen, aan een effectief 

klimaat‐ en energiebeleid, aan een volgehouden Vlaams 

koploperschap inzake circulaire economie, aan een innovatief 

waterbeleid en luchtkwaliteitsbeleid, en aan een constructieve en 

gedreven ontplooiing van het natuur‐ en bosbeleid.  

Hierbij wil ik me inschakelen in de recente Europese 

beleidsontwikkelingen en deze mee aandrijven, om hier de 



opportuniteiten van te kunnen grijpen – wel goed rekening 

houdende met het open karakter van onze Vlaamse economie. 

De minister vindt het dan ook een zeer mooie verwezenlijking dat 

jullie er in geslaagd zijn om in consensus een rollend 

meerjarenprogramma 2020‐2024 samen te stellen.  

In dit meerjarenprogramma ontluikt een geïntegreerde visie op het 

omgevingsbeleid, die ook deze van de minister is. Jullie willen 

immers, met de projecten van jullie programma, zowel een veilige en 

gezonde fysieke leefomgeving doen bereiken en behouden, alsook de 

fysieke leefomgeving doelmatig doen beheren om er 

maatschappelijke behoeften mee te vervullen.  

Van dit meerjarenprogramma mag dan ook verhoopt worden dat 

jullie er zullen in slagen om in de toekomst enige welomschreven 

beleidsproblemen van het omgevingsbeleid op te lossen die zowel de 

minister als beleidsmaker aanbelangen, als jullie aanbelangen – 

zijnde de betrokken doelgroepen.  

 

Geachte voorzittter, 

Dames en Heren Raadsleden,  

jullie meerjarenprogramma laat het beste vermoeden voor de 

toekomstige Omgevingsraad. Zoals jullie gezien hebben in de 

regeringsverklaring en in de beleidsnota van de minister: we zijn van 



zin om deze nieuwe omgevingsraad in het aankomende werkjaar in 

het leven te roepen. De Vlaamse Regering beoogt een evenwichtige 

en compacte adviesraad, die complementair zal zijn met de SERV, 

zodat het geheel van de duurzaamheidsproblematiek goed gevat 

wordt. We zijn ook van zin om de advies‐ en beleidstaken van het 

forum voor handhavers over te hevelen naar de Omgevingsraad. 

Een en ander vormt een belangrijke uitdaging. De minister is van zin 

snel en gezwind van wal te steken. Maar tegelijk moeten we alle 

raadspartners een goed en veilig gevoel kunnen geven: we moeten 

garanderen dat ze ook in de toekomstige constellatie een 

maatschappelijk relevante inbreng zullen kunnen aanleveren. Het is 

in de afgelopen legislatuur niet gemakkelijk gebleken om zo’n 

evenwichtige én ambitieuze omgevingsraad in het leven te roepen. In 

de aanloop naar de Omgevingsraad zal de minister dan ook de 

representanten van de Minaraad en de SARO op evenwaardige wijze 

betrekken.  

 

Dames en Heren, 

Afsluitend wil ik jullie een interessant, vruchtbaar werkjaar 

toewensen, met veel “goesting” om het omgevingsbeleid mee in 

goede banen te leiden, en een goede omgevingsraad. 

Maarten Hens, namens minister Zuhal Demir 


